
 

 

Z á p i s 

z 2. veřejného zasedání Zastupitelstva obce Rajhradice, konaného dne 16.11.2022  

 

Zahájeno:  18.00 hod.                                                                                Ukončeno: 21:20 hod. 

 

Přítomni: : L. Přichystal, O. Burda, Ing. J. Bednář, M. Homola, J. Klaška, J. Knotek,             

Ing. M. Komenda, Ing. M. Kubeš, Ing. F. Marcián,  F. Lysák,  P. Nevídal,         

Ing. G. Řeháčková, Z. Vágner, Ing. J. Zemánek  

 

Omluveni: Mgr. M. Čermáková  

Hosté: M. Ustohalová 

 

    

1. Technický bod 

Starosta obce zahájil 2. zasedání Zastupitelstva obce Rajhradice v 18:00 hodin a přivítal 

všechny přítomné. Konstatoval, že informace o konání zasedání byla zveřejněna na Úřední 

desce OÚ Rajhradice a to po dobu sedmi dní přede dnem konání dnešního zasedání a dále 

konstatoval, že je přítomno 14 členů zastupitelstva, zastupitelstvo je tedy usnášení schopné. 

 

Zapisovatelem byl jmenován Luboš Přichystal. 

Dále starosta obce seznámil zastupitele, že je pořizován zvukový záznam jednání, který slouží 

pro potřebu pořízení zápisu tohoto jednání. 

Starosta uvedl, že zápis z předchozího zasedání byl řádně ověřen a je vyložen k nahlédnutí 

v kanceláři podatelny OÚ.  

 

Starosta v souladu s § 69 odst. 2 zák. o obcích vyzval pana Ing. F. Marciána ke složení slibu. 

Před složením slibu starosta upozornil, že odmítnutí složit slib nebo složení slibu s výhradou 

má za následek zánik mandátu (§ 55 zák.č. 491/2001 Sb., v platném znění). 

Starosta přečetl slib stanovený v § 69 odst. 2 zákona o obcích „Slibuji věrnost České republice. 

Slibuji na svou čest a svědomí, že svoji funkci budu vykonávat svědomitě, v zájmu obce a jejich 

občanů a řídit se Ústavou a zákony České republiky“ a vyzval Ing. F. Marciána ke složení slibu 

pronesením slova „Slibuji“ a podpisem slibu na připraveném archu. 

 

Starosta vyzval zastupitele, aby podali návrhy na ověřovatele zápisu o průběhu 2. zasedání ZO. 

Navrženi byli: Z. Vágner a O. Burda.  

Starosta vyzval zastupitele k hlasování. 

 

Usnesení č. 1 

ZO schvaluje za ověřovatele zápisu o průběhu 2. veřejného zasedání ZO Rajhradice pana Z. 

Vágnera a pana O. Burdy.  

Pro: 14 -     L. Přichystal, O. Burda, Ing. J. Bednář, M. Homola, J. Klaška, J. Knotek,             

Ing. M. Komenda, Ing. M. Kubeš, Ing. F. Marcián,  F. Lysák,  P. Nevídal,         

Ing. G. Řeháčková, Z. Vágner, Ing. J. Zemánek  

Proti:  0    

Zdržel se: 0 

Usnesení č.1 bylo přijato. 

 

Starosta obce přednesl návrh programu zasedání. 
Program:  

1. Technický bod 

2. Konkurz na pracovní místo ředitele/ředitelky ZŠ Rajhradice 

3. Smlouva o výpůjčce mezi Obcí Rajhradice a ZŠ Rajhradice 



4. Souhlas se vznikem pracovněprávního vztahu mezi obcí a členem zastupitelstva obce 

5. Návrh rozpočtu obce na rok 2023 a Návrh střednědobého výhledu obce na období 

2024-2025 

6. Plán inventarizace majetku obce 

7. Různé 

8. Závěr 

 

 

Starosta obce přednesl upravený návrh zasedání: 

 

Upravený program: 

1. Technický bod, Složení slibu člena Zastupitele obce Rajhradice 

2. Konkurz na pracovní místo ředitele/ředitelky ZŠ Rajhradice 

3. Smlouva o výpůjčce mezi Obcí Rajhradice a ZŠ Rajhradice 

4. Zprávy z rady 

5. Souhlas se vznikem pracovněprávního vztahu mezi obcí a členem zastupitelstva 

obce 

6. Návrh rozpočtu obce na rok 2023 a Návrh střednědobého výhledu obce na 

období 2024-2025 

7. Plán inventarizace majetku obce 

8. Smlouva o zpracování grantového projektu 

9. Informace o přípravě instalace fotovoltaiky a obecních budovách  

10. Informace kulturní komise 
11. Různé 

12. Závěr 

 

 

Starosta vyzval zastupitele k hlasování.  

 

Usnesení č.2 

ZO schvaluje upravený program dnešního zasedání. 

Pro: 14  -     L. Přichystal, O. Burda, Ing. J. Bednář, M. Homola, J. Klaška, J. Knotek,             

Ing. M. Komenda, Ing. M. Kubeš, Ing. F. Marcián,  F. Lysák,  P. Nevídal,         

Ing. G. Řeháčková, Z. Vágner, Ing. J. Zemánek  

Proti: 0   

Zdržel se:  0 

Usnesení č.2 bylo přijato. 

 

 

2. Konkurz na pracovní místo ředitele/ředitelky ZŠ Rajhradice  

Starosta obce přivítal na jednání nového ředitele základní školy PhDr., Mgr. et Mgr. Jana 

Františka Teistera, který uspěl v konkurzu na pracovní místo ředitele/ředitelky ZŠ Rajhradice. 

Starosta obce novému řediteli poděkoval za to, že se po rezignaci stávající ředitelky školy ve 

velmi krátké době ujal vedení školy jako dočasný ředitel do ukončení tehdy vypsaného 

konkurzu. Starosta obce požádal pana ředitele, aby se zastupitelům představil a také aby je 

seznámil s jeho představou vedení školy.  

Pan ředitel se ujal slova. 

Po krátkém proslovu se pan ředitel rozloučil a opustil jednaní ZO. 

Starosta konstatoval, že na základě doporučení konkurzní komise rada obce pana PhDr., Mgr. 

et Mgr. Jana Františka Teistera do funkce ředitele ZŠ schválila na jednání, které se konalo dnes 

16.11.2022 před dnešním jednání ZO. 

 

 

 



3. Smlouva o výpůjčce mezi Obcí Rajhradice a ZŠ Rajhradice  

Starosta konstatoval, že koncept smlouvy obdrželi všichni zastupitelé spolu s pozvánkou. Pan 

ředitel ZŠ je s textem smlouvy seznámen a souhlasí s ním. Touto smlouvou se řeší výpůjčka 

budovy tělocvičny pro základní školu, aby mohly tělocvičnu žáci školy využívat k výuce 

tělesné výchovy. Je nedílnou součástí Žádosti o změnu v rejstříku škol a školských zařízení, 

která se musí oficiálně podat k odboru školství Krajského úřadu JMK a poté na MŠMT. Bez 

změny v rejstříku škol a školských zařízení nelze žáky školy do tělocvičny pustit. 

Starosta otevřel diskuzi. 

P.Nevídal-je součástí výpůjčky je nějaké zařízení obce? 

Starosta- ne, zařízení se bude předávat následně protokolárně. 

Ing. J. Zemánek- kdy si ředitel tělocvičnu prohlídne? 

Starosta- prohlídka se uskutečnila dnes. 

P.Nevídal- neměla by být ve smlouvě výpovědní lhůta? 

Starosta- zkonzultuji s obecním právníkem a popřípadě doplním.  

 

Usnesení č.3 

ZO schvaluje Smlouva o výpůjčce tělocvičny mezi Obcí Rajhradice a ZŠ Rajhradice a pověřuje 

starostu obce jejím podpisem. 

Pro: 14  -     L. Přichystal, O. Burda, Ing. J. Bednář, M. Homola, J. Klaška, J. Knotek,             

Ing. M. Komenda, Ing. M. Kubeš, Ing. F. Marcián,  F. Lysák,  P. Nevídal,         

Ing. G. Řeháčková, Z. Vágner, Ing. J. Zemánek  

Proti: 0   

Zdržel se: 0 

Usnesení č.3 bylo přijato. 

 

 

4. Zprávy z rady  

Jednání rady dne 9.11. 2022: 

- výběr nájemce hospody na hřišti 

Byly předloženy tři nabídky. Radu oslovila nabídka firmy „BISTRO STODOLA“ z Opatovic. 

 

Starosta otevřel diskuzi. 

Zastupitelé diskutovali o možné výstavbě obecní hospody svépomocí. 

- volba komise pro životní prostředí 

Rada obce zvolila komisi pro životní prostředí v tomto složení: Ing. M. Komenda, L. Přichystal, 

Z. Vágner, O. Burda, Ing. M. Kubeš, Bc. M. Zedníček 

- volba kulturní komise  

Rada obce zvolila kulturní komisi v tomto složení: Ing. G. Řeháčková, F. Lysák, M. Homola 

 

Jednání rady dne 16.11.2022: 

Na základě doporučení konkurzní komise rada obce schválila pana PhDr., Mgr. et Mgr. Jana 

Františka Teistera do funkce ředitele ZŠ. 

 

Starosta otevřel diskuzi. 

Dále již diskuze neproběhla. 

 

Zastupitelstvo bere na vědomí zprávy z rady obce. 

 

 

5. Souhlas se vznikem pracovněprávního vztahu mezi obcí a členem zastupitelstva obce 

Starosta konstatoval, že byly zřízeny oficiální facebookové stránky obce Rajhradice, které po 

dohodě bude zpravovat Ing. G. Řeháčková, bude s ní sepsána dohoda o pracovní činnosti. 

Zastupitelstvo musí ze zákona vznik tohoto pracovněprávního vztahu schválit. Odměna za tuto 

činnost byla stanovena na 10tis.Kč hrubého. 



Doposud obec se zveřejňováním určitých informací spolupracovala s p. T. Hájkem, který je 

zveřejňoval na svých facebookových stránkách s názvem „Rajhradice“. Pan Hájek tuto 

spolupráci na posledním jednání zastupitelstva minulého volebního období ukončil. 

 

Starosta otevřel diskuzi. 

Zastupitelé diskutovali o zneužití názvu obce pro pojmenování soukromé facebookové stránky. 

Zastupitelé konstatovali, že je velmi zavádějící existence dvou velmi podobně pojmenovaných 

facebookových stránek, Obec Rajhradice a Rajhradice. 

 

Starosta vyzval zastupitele k hlasování.  

 

Usnesení č.4 

ZO schvaluje vznik pracovněprávního vztahu mezi obcí Rajhradice a členkou zastupitelstva 

Ing. G. Řeháčkovou – vedení facebookové stránky obce Rajhradice. 

Pro: 14  -     L. Přichystal, O. Burda, Ing. J. Bednář, M. Homola, J. Klaška, J. Knotek,             

Ing. M. Komenda, Ing. M. Kubeš, Ing. F. Marcián,  F. Lysák,  P. Nevídal,         

Ing. G. Řeháčková, Z. Vágner, Ing. J. Zemánek  

Proti: 0  

Zdržel se: 0 

Usnesení č.4 bylo přijato. 

 

 

6. Návrh rozpočtu obce na rok 2023 a Návrh střednědobého výhledu obce na období 2024-

2025 

Starosta konstatoval, že Návrh rozpočtu obce na rok 2023 a Návrh střednědobého výhledu obce 

na období 2024-2025 obdrželi všichni zastupitelé spolu s podklady pro dnešní jednání. 

Starosta předal slovo účetní p. M. Ustohalové, která oba dokumenty podrobně přečetla. 

Starosta konstatoval, že oba dva dokumenty budou vyvěšeny 15 dnů na úřední desce a teprve 

potom budou schváleny v zastupitelstvu.  

Zastupitelé diskutovali k jednotlivým položkám Návrhu rozpočtu během přednesu p. účetní. 

 

 

ZO berou na vědomí Návrh rozpočtu obce na rok 2023 a Návrh střednědobého výhledu obce 

na období 2024-2025. 

 

 

7. Plán inventarizace majetku obce  

Starosta obce předložil ke schválení Plán inventur na rok 2022. Inventarizaci majetku bude 

provádět Hlavní inventarizační komise ve složení M. Ustohalová, O. Burda, J. Knotek a Dílčí 

inventarizační komise ve složení Mgr. M. Čermáková, Ing. G. Řeháčková, M. Homola. 

Inventarizace se uskuteční v období od 1.12.2022 do 31.1.2023. 

 

Starosta otevřel diskuzi. 

K tomuto bodu neproběhla žádná diskuze 

 

Starosta vyzval zastupitele k hlasování.  

Usnesení č.5 

ZO schvaluje Plán inventarizace majetku obce Rajhradice za rok 2022. 

Pro:  14  -     L. Přichystal, O. Burda, Ing. J. Bednář, M. Homola, J. Klaška, J. Knotek,             

Ing. M. Komenda, Ing. M. Kubeš, Ing. F. Marcián,  F. Lysák,  P. Nevídal,         

Ing. G. Řeháčková, Z. Vágner, Ing. J. Zemánek  

Proti: 0  

Zdržel se: 0  

Usnesení č.5 bylo přijato. 



 

8. Smlouva o zpracování grantového projektu 

Starosta obce předložil ke schválení Smlouvu o zpracování grantového projektu s firmou EU 

LEGAL ADVISORY, s.r.o. se sídlem Jana Babáka 2733/11, 612 00 Brno, která se týká podání 

žádosti o dotaci na projekt „Půdní vestavba odborných učeben ZŠ Rajhradice“ do Grantu 

ze 111. výzvy Základní školy (PR) Integrovaného regionálního operačního programu (IROP), 

s předpokládaným termínem zahájení přijmu žádostí 25. 11. 2022. Jedná se o opětovné podání 

z důvodu zrušení původního grantu ze strany poskytovatele dotace. Poskytovatel dotace měl 

velké technické problémy s příjímáním žádostí, a tak musel dotační titul zrušit a vypsat nový. 

Odměna za opětovné podání žádosti je smlouvou stanovena částkou 14.000,-Kč bez DPH. Jsou 

to náklady spojené s úpravou žádosti pro podání do nového dotačního titulu. Přiznáním Grantu 

vzniká nárok na druhou část odměny. Druhá část odměny činí 240 000,- Kč bez DPH. Druhá 

část odměny o stejné výši byla i v původní smlouvě. Finanční objem projektu je 20 mil. Kč.  

 

Starosta otevřel diskuzi. 

K tomuto bodu neproběhla diskuze. 

 

Starosta vyzval zastupitele k hlasování.  

 

Usnesení č.6 

ZO schvaluje Smlouvu o zpracování grantového projektu s firmou EU LEGAL ADVISORY, 

s.r.o. se sídlem Jana Babáka 2733/11, 612 00 Brno na vyhotovení a podání žádosti o dotaci na 

projekt „Půdní vestavba odborných učeben ZŠ Rajhradice“ a pověřuje starostu jejím podpisem. 

Pro: 14  -     L. Přichystal, O. Burda, Ing. J. Bednář, M. Homola, J. Klaška, J. Knotek,             

Ing. M. Komenda, Ing. M. Kubeš, Ing. F. Marcián,  F. Lysák,  P. Nevídal,         

Ing. G. Řeháčková, Z. Vágner, Ing. J. Zemánek  

Proti: 0  

Zdržel se:  0 

Usnesení č.6 bylo přijato. 

 

 

9. Informace o přípravě instalace fotovoltaiky na obecních budovách 

Starosta předal slovo místostarostovi Ing. F. Marciánovi. 

Nejprve jsme si zjistili, jakou máme spotřebu v obci, jestli se to vůbec vyplatí. Musím říct, že 

máme spotřebu kolem 120 MWh ročně. Vycházeli jsme se spotřeb jednotlivých budov a z toho 

kolik panelů jsme na ty střechy umístit. Jedná se o obecní úřad, halu v areálu obecního úřadu, 

školku, školu, novou školu a veřejné osvětlení, které dělá polovinu z celkové spotřeby. 

 

Starosta otevřel diskuzi. 

Zastupitelé diskutovali instalaci fotovoltaických panelů na jednotlivých budovách. 

 

 

10. Informace kulturní komise 

Starosta předal slovo předsedkyni kulturní komise Ing. G. Řeháčkové. Předsedkyně KK 

pozvala všechny přítomné na rozsvěcení obecního vánočního stromu, které se koná v první 

adventní neděli dne 27.11.2022. Kulturní komise také dne 12.11.2022 organizovala vítání 

občánků. Do života v obci se vítalo 24 nových občánků. 

 

Starosta otevřel diskuzi. 

K tomuto bodu neproběhla diskuze 

 

 

 

 



11. Různé 

Starosta otevřel diskuzi. 

 

M. Ustohalová pozvala všechny přítomné na Babský bál, který se koná dne 3.12.2022. 

 

12.Závěr 

Na závěr poděkoval starosta zastupitelům za účast a schůzi ZO ve 21:20 hod. ukončil.  

 

 

Zapsal:  L. Přichystal 

  K. Sekaninová 

     

 

 

 

       Ověřil:  Z. Vágner, v.r. 

       

  L. Přichystal, v.r.        

  starosta obce      O. Burda, v.r.  

   

 

            

        

                     


